

الأمن البشري والبرلمانات

مقدمة ورؤى حول تطبيق مفهوم الأمن البشري كأداة حيوية للاستجابة لتحديات اليوم المعقدة والمتزايدة

ندوة عبر الإنترنت منظمة بالشراكة بين الاتحاد البرلماني الدولي وحملة الأمن البشري للجميع

الثلاثاء، 27 حزيران/يونيو 2023

الجلسة الأولى: توقيت مناسب لمنطقة آسيا/المحيط الهادئ – 07:00 – 08:30 بتوقيت وسط أوروبا

الجلسة الثانية: توقيت مناسب لإفريقيا وأوروبا والأمريكيتين – 17:00 – 18:30 بتوقيت وسط أوروبا

معلومات أساسية

يتسم المشهد العالمي سريع التطور اليوم بانعدام الأمن المتجذر في أزمات مثل النزاعات العنيفة والكوارث الطبيعية وتغير المناخ والجوائح والانكماش الاقتصادي. ترد حاجة ملحة لتغيير النهج لتعزيز السلام والاستقرار والتنمية المستدامة. نظراً لأن نهج الأمن البشري الذي تتبناه الأمم المتحدة سيحتفل قريباً بذكره السنوية الـ30، فقد أصبح من الواضح بشكل متزايد أنه ترد حاجة إلى إطار عمل يركز على الناس ويكون استباقياً ومعزماً ووقائياً لمواجهة التحديات المعقدة التي تواجهها المجتمعات.

وتعقد هذه الندوة عبر الإنترنت في لحظة تاريخية حرجة. إننا نشهد إنفاق عسكري عالمي يصل إلى مستويات غير مسبوقة عاماً بعد عام. يسعى السكان في جميع أنحاء العالم إلى التعافي من جائحة كوفيد-19 وتحدد أزمة المناخ بشكل متزايد الظروف المعيشية للفئات الأكثر ضعفاً، بينما تستمر الثقة في المؤسسات الوطنية والدولية في التآكل. في هذه الأوقات الصعبة، يظهر نهج الأمن البشري كحل أساسي لمعالجة هذه المسائل المعقدة، مع التركيز على الحاجة إلى إجراءات ملموسة، محددة السياق، وعملية تعطي الأولوية لرفاه وسلامة الأفراد والمجتمعات.

الهدف

تسعى هذه الندوة عبر الإنترنت إلى توفير فرصة للجهات المعنية لتعميق فهمها لنهج الأمن البشري، وأبعاده السبعة +، وأهميته في معالجة التحديات المعقدة التي تواجهها المجتمعات اليوم. من خلال التأكيد على مشاركة المجتمع، والتأييد العام، وترابط الأبعاد المختلفة للأمن، يمكن أن يكون هذا النهج بمثابة خارطة طريق لتحقيق أهداف التنمية المستدامة وبناء مجتمعات مستقرة وقادرة على الصمود. بالإضافة إلى ذلك، ستقدم الندوة عبر

الإنترنت إرشادات حول تنفيذ نهج الأمن البشري، واستكشاف تأثيره المحتمل على صنع القرار، ومناقشة كيف يمكن للبرلمانات دمج هذا الإطار في عملها، مما يجعله مورداً قيماً وفي الوقت المناسب لأولئك الذين يتطلعون إلى تعزيز السلام والاستقرار والتنمية المستدامة في عالم يزداد ترابطاً.

الهيكـل

ستألف الندوة عبر الإنترنت من عروض تقديمية من قبل خبراء وممارسين في مجال الأمن البشري، يليها نقاش استشاري تفاعلي حيث يمكن للمشاركين تبادل خبراتهم وممارساتهم الجيدة وطرح الأسئلة واستكشاف فرص تنفيذ نهج الأمن البشري في عملهم.

النتائج المتوقعة

- تعزيز فهم نهج الأمن البشري وأهميته في معالجة التهديدات الأمنية المعقدة والمتشابكة
- زيادة الوعي بالأبعاد السبعة + للأمن البشري وأهمية ترابطها
- نظرة ثاقبة لمنهجية تنفيذ نهج الأمن البشري
- تحديد الوسائل التي يمكن للبرلمانات من خلالها دمج نهج الأمن البشري في عملها للاستجابة بشكل أفضل للتحديات المتعددة الأوجه التي تواجه ناخبها.

ستعقد الفعالية عبر الإنترنت. ستعقد الجلسة الأولى باللغة الإنجليزية فحسب، والجلسة الثانية باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية عبر الترجمة الفورية.

التسجيل

الجلسة الأولى: 07:00 – 08:30 (بتوقيت وسط أوروبا الصيفي):

<https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMkceuspz0oHNKTKOZxaerD03CRobN1ToZ->

الجلسة الثانية: 17:00 – 18:30 (بتوقيت وسط أوروبا الصيفي):

<https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZlIf-uupz4qG9cwflAxJJFRao1kp2IgucaQ>





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



Human security and parliaments

Introduction and insights into the application of the concept of human security as a vital tool to respond to today's complex and interlinked challenges

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the Human Security For All campaign (HS4A)

Tuesday, 27 June 2023

Session 1: Timed for the Asia/Pacific region – 07:00 – 08:30 CEST

Session 2: Timed for Africa, Europe and the Americas – 17:00 – 18:30 CEST

Background

Today's rapidly evolving global landscape is marked by insecurity rooted in crises such as violent conflicts, natural disasters, climate change, pandemics, and economic downturns. There is an urgent need to shift approaches to foster peace, stability, and sustainable development. As the UN's human security approach will soon celebrate its 30th anniversary, it has become increasingly clear that a people-centred framework that is proactive, empowering and preventive is needed to address the complex challenges that societies face.

This webinar takes place at a historically critical moment. We are witnessing global military expenditure reaching unprecedented levels year after year. Populations worldwide strive to rebound from the COVID-19 pandemic and the climate crisis is increasingly jeopardizing the living conditions of the most vulnerable, while trust in both national and international institutions continues to erode. In these challenging times, the human security approach emerges as a vital solution to address these complex issues, emphasizing the need for concrete, context-specific, and practical actions that prioritize the well-being and safety of individuals and communities.

Objective

This webinar seeks to provide an opportunity for stakeholders to deepen their understanding of the human security approach, its seven+ dimensions, and its importance in addressing the complex challenges faced by societies today. By emphasizing community involvement, public endorsement, and the interconnectedness of various dimensions of security, this approach can serve as a roadmap to achieve the Sustainable Development Goals (SDGs) and build stable, resilient societies. Additionally, the webinar will offer guidance on implementing the human security approach, exploring its potential impact on decision-making, and discussing how parliaments can incorporate this framework into their work, making it a timely and valuable resource for those looking to foster peace, stability, and sustainable development in an increasingly interconnected world.

Structure

The webinar will consist of presentations by human security experts and practitioners followed by an interactive consultative discussion where participants can share their experiences and good practices, ask questions, and explore opportunities for implementing the human security approach in their own work.

Expected outcomes

- Enhanced understanding of the human security approach and its relevance in addressing complex and interlinked security threats
- Increased awareness of the seven+ dimensions of human security and the importance of their interconnectedness
- Insight into the methodology for implementing the human security approach
- Identification of ways in which parliaments can incorporate the human security approach into their work to better respond to the multifaceted challenges faced by their constituents

The event will take place online. Session 1 will take place in English only and Session 2 in English, French, Spanish, and Arabic via simultaneous interpretation.

Registration

- Session 1: 7:00 – 8:30 CEST: <https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMkceuspz0oHNKTKOZxaerD03CRobN1ToZ->
- Session 2: 17:00 – 18:30 CEST: <https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZlIf-uupz4qG9cwfIAxJJFRao1kp2lgucaQ>